

14 November 2021

Defense of the Good News

为好消息辩护

Galatians, Part 1 (1:1-10) 加拉太书，第一部分 (1: 1-10)

Galatians 1:1-10

¹Paul, an apostle (not from men nor through man, but through Jesus Christ and God the Father who raised Him from the dead), ²and all the brethren who are with me, Grace to you and peace from God the Father and our Lord Jesus Christ, ⁴who gave Himself for our sins, that He might deliver us from this present evil age, according to the will of our God and Father, ⁵to whom be glory forever and ever. Amen. ⁶I marvel that you are turning away so soon from Him who called you in the grace of Christ, to a different gospel, ⁷which is not another; but there are some who trouble you and want to pervert the gospel of Christ. ⁸But even if we, or an angel from heaven, preach any other gospel to you than what we have preached to you, let him be accursed. ⁹As we have said before, so now I say again, if anyone preaches any other gospel to you than what you have received, let him be accursed. ¹⁰For do I now persuade men, or God? Or do I seek to please men? For if I still pleased men, I would not be a bondservant of Christ.

加拉太书 1:1 作使徒的保罗（不是由于人，也不是藉着人，乃是藉着耶稣基督，与叫他从死里复活的父 神），1:2 和一切与我同在的众弟兄，写信给加拉太的各教会。1:3 愿恩惠、平安从父 神与我们的主耶稣基督归与你们。1:4 基督照我们父 神的旨意为我们的罪舍己，要救我们脱离这罪恶的世代。1:5 但愿荣耀归于 神，直到永永远远。阿们！1:6 我希奇你们这么快离开那藉着基督之恩召你们的，去从别的福音。1:7 那并不是福音，不过有些人搅扰你们，要把基督的福音更改了。1:8 但无论是我们，是天上来的使者，若传福音给你们，与我们所传给你们的不同，他就应当被咒诅。1:9 我们已经说了，现在又说，若有人传福音给你们，与你们所领受的不同，他就应当被咒诅。1:10 我现在是要得人的心呢，还是要得 神的心呢？我岂是讨人的喜欢吗？若仍旧讨人的喜欢，我就不是基督的仆人了。

1. Paul's AUTHORITY 保罗的权柄

(a) His MINISTRY 他的事工

加拉太书 1:1-2

哥林多前书 15:8 末了，也显给我看。我如同未到产期而生的人一般。

(b) His MESSAGE 保罗的信息

加拉太书 1:3-4

One of "LIBERTY IN CHRIST" 在基督里的自由

(c) His MOTIVE 他的动机

加拉太书 1:5

After explaining his authority, he is ready to battle for the liberty of the Christian. 在解释了他的权柄之后，他准备为基督徒的自由而战。

2. Paul's ANXIETY 保罗的焦虑

加拉太书 1:6-7

The Galatians were WALKING AWAY from the grace of God. 加拉太人正远离上帝的恩典

(d) GRACE 恩典

(e) PERVERTING 颠倒，混淆

加拉太书 1:7

Note: Another, or a different, gospel is NOT the gospel. 另一种或不同的福音不是福音
加拉太书 5:4 你们这要靠律法称义的，是与基督隔绝，从恩典中坠落了。

3. Paul's ADVERSARIES 保罗的对手

加拉太书 1:8-10

What identified the False Teachers? 假师傅有哪些特征呢？

(f) The FALSE GOSPEL they preached 传讲虚假福音

马太福音 24:11 且有好些假先知起来，迷惑多人。24 因为假基督、假先知将要起来，显大神迹、大奇事。倘若能行，连选民也就迷惑了。

(g) The MOTIVES they practised 他们做事的动机

加拉太书 6:13 他们那些受割礼的，连自己也不守律法。他们愿意你们受割礼，不过要藉着你们的肉体夸口。